
PROTOKÓŁ  Nr XLII/2010 
XLII sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 27 kwietnia 2010 roku. 

 
Sesja odbyła się w świetlicy Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie. 
Sesję rozpoczęto o godzinie 14 oo – zakończono o godzinie 16 15 
 
XLII sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 
Rady Gminy. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XLII sesji. Na stan ustawowy  
15 radnych w sesji uczestniczyło 13 radnych. 

 
Nieobecny: radny Bogdan Barcik 
                   radny Andrzej Stefański 
      
W sesji ponadto uczestniczyli: 
1. Pan Józef Gutowski                    - Wójt Gminy 
2. Pan Sławomir Słupczyński         - Zastępca Wójta Gminy 
4. Pani  Małgorzata Zdunek            - Skarbnik Gminy 
5. Pani Dorota Czerkies                  - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 
6. Pani Krystyna Łapacz                 –Dyrektor Szkoły Podstawowej w Straszewie 
8. Pan Roman Król                         - Kierownik ZB Pomezania  
9. Pan Roman Zbróg                       - Dyrektor GOK 
10. Pan Adam Mączyński               - Kierownik GOPS w Ryjewie 
12. Pan Adam Czołba                      -Radca prawny 
 
Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż  Wójt Gminy Ryjewo wystąpił z wnioskiem o 
zmianę porządku obrad i uzupełnienie go o dodatkowy punkt tj. podjęcie uchwały, która 
omawiana była na posiedzeniu komisji. W związku z wnioskiem Przewodniczący Rady 
zaproponował uzupełnienie obrad o punkt: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
odpłatne nabycie do zasobu mienia komunalnego w drodze przetargu ustnego 
organizowanego przez spółkę Skarbu Państwa prawa użytkowania wieczystego 
nieruchomości działki nr 330/2 o powierzchni 1,6587 ha położonej w miejscowości 
Mątowskie Pastwiska, gmina Ryjewo. 
Przewodniczący zapytał czy są uwagi do proponowanej zmiany, lub czy są inne propozycje.  
Radni nie wnieśli innych uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
zaproponowaną zmianę.  
W głosowaniu jawnym jednogłośnie Rada Gminy dokonała zmian w porządku obrad w 
brzmieniu zaproponowanym przez Przewodniczącego Rady :  
   

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 
2. Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 



4. Realizacja zadań Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2 miesiące 2010 roku, w 
tym dożywianie dzieci oraz przedstawienie sytuacji w zakresie wypłaty dodatków 
mieszkaniowych. 

5. Informacja o działalności Powiślańskiej Lokalnej Grupy Działania. 
6. Rozpatrzenie i przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu gminy  Ryjewo za 2009 

rok. 
a) wystąpienie Wójta Gminy, 
b) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu gminy za 2009r., 
c) dyskusja, 
d) podjecie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Ryjewo za rok 2009. 
7. Głosowanie w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy 

a) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej, 
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji 

Rewizyjnej, 
c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Ryjewo. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmiany treści załącznika Nr 1 (zawiera on 
tekst Statutu) do uchwały Nr XV/113/04 Rady Gminy Ryjewo z dnia 31 marca 2004 r. 
w sprawie przekształcenia i nadania Statutu samorządowej instytucji kultury pod 
nazwa: Gminny Ośrodek Kultury w Ryjewie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmiany treści załącznika Nr 1 (zawiera on 
tekst Statutu) do uchwały Nr XV/114/04 Rady Gminy Ryjewo z dnia 31 marca 2004 r. 
w sprawie przekształcenia i nadania Statutu samorządowej instytucji kultury pod 
nazwa: Gminna Biblioteka Publiczna w Ryjewie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania w Domu 
Pomocy Społecznej w Ryjewie w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, 
zarządzonych przez Marszałka Sejmu na dzień 20 czerwca 2010r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie ( w drodze 
kolejnych umów dzierżawy) nieruchomości niezabudowanych stanowiących mienie 
komunalne na okres 3 lat. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/262/09 Rady Gminy 
Ryjewo z dnia 29 grudnia 2009 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 
2010. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do zasobu mienia 
komunalnego w drodze przetargu ustnego organizowanego przez spółkę Skarbu 
Państwa prawa użytkowania wieczystego nieruchomości działki nr 330/2 o 
powierzchni 1,6587 ha położonej w miejscowości Mątowskie Pastwiska, gmina 
Ryjewo. 

15. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
16. Interpelacje i zapytania radnych. 
17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
18. Wolne wnioski i informacje. 
19. Zakończenie obrad. 

 
Ad. 3   Przyjęcie protokołu z XLI  sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, iż protokół z XLI sesji 
Rady Gminy z dnia 30 marca 2010 roku wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w 



Ryjewie. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu. Wobec faktu, iż nie było 
żadnych uwag, przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy przyjęła jednogłośnie protokół  Nr 
XLI z sesji Rady Gminy z dnia 30 marca 2010 roku. 
 
Ad.4. Realizacja zadań Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2 miesiące 2010 roku, 
w tym dożywianie dzieci oraz przedstawienie sytuacji w zakresie wypłaty dodatków 
mieszkaniowych. 
 
Informacje przedstawił Pan Adam Mączyński – kierownik GOPS w Ryjewie. Informacja 
stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.  
 
Ad.5. Informacja o działalności Powiślańskiej Lokalnej Grupy Działania. 
 
Informacje przedstawił Pan Sławomir Słupczyński Z-ca Wójta Gminy Ryjewo. Informacja 
stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. Pan Słupczyński dodał iż PLGD jest organizacją, która 
pomaga w rozwoju obszarów wiejskich i My jako Gmina możemy brać udział w kilku 
programach związanych właśnie z rozwojem obszarów wiejskich. Poza tym  organizacja ta 
obsługuje małe projekty, do 25 tyś złotych, w których udział mogą wziąć wszystkie 
organizacje , które znajdują się na terenie powiatu kwidzyńskiego. My złożyliśmy dwa 
wnioski do Małego projektu zostały one najwyżej ocenione są zakwalifikowane do 
wykonania. Otrzymaliśmy również wytyczne do tych projektów i te uwagi są naprawdę 
dziwne bo np. w Straszewie gdzie ma być wbetonowanych kilka ławek chcą od nas 
kosztorysu budowlanego a w Trzcianie  zarzucili że nie ma projektu budowlanego a wiedza 
dobrze ze jest to scena rozbieralna. My oczywiście zrobimy wszystko by te uwagi uzupełnić, 
bo nam na tym zależy i musimy się dostosować. Ponadto są programy, które pomagają 
rolnikom zmienić profil swojej działalności i w tym również pomaga PLGD więc jeśli rolnicy 
z naszej Gminy chcieli by wziąć udział w jakimś projekcie  to naprawdę PLGD pomoże i 
pracują tam naprawdę kompetentne osoby więc polecam i zachęcam. 
 
Ad. 6  
d) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 
Ryjewo za rok 2009. 
 Przewodniczący Rady Gminy otwierając pkt 6 porządku obrad poinformował, że wszystkie 
komisje stałe omawiały już wcześniej sprawozdanie i wszystkie materiały przedstawione 
przez Wójta Gminy, jednak mimo wszystko poprosił wszystkich o wysłuchanie 
sprawozdania. 
Sprawozdanie z wykonania budżetu, które stanowi załącznik nr 6 do protokołu,  odczytał 
Wójt Gminy Pan Józef Gutowski. Wójt Gminy poinformował iż szczegółowe informacje 
dotyczące wykonania budżetu analizowane były przez wszystkie komisje Rady na 
posiedzeniach, które odbyły się w m-cu marcu bieżącego roku.  
 
Przewodniczący Rady odczytała opinie Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu gminy za 
2009 rok, która stanowi załącznik Nr 7 do protokołu.  
 

- dyskusja-  
Radna Barbara Wolak poinformowała, iż na komisjach już zwracana była uwaga, jednak 
chciałaby jeszcze raz zwrócić uwagę na dochody, które w wykonaniu procentowym 
wyglądają dobrze ale jak już zobaczy się kwotę dochodów która nie została wykonana to 
wygląda to już troszkę gorzej. Dlatego też należałoby zwrócić większą uwagę na ściągalność 



podatków by w przyszłym latach te straty nie były tak duże. Co do wydatków to nie można 
nic zarzucić gdyż realizowane były zgodnie z planem. 
 
Przewodniczący Rady zauważył iż ściągalność faktycznie nie jest 100 % ale jak wiemy z 
tłumaczeń są to trudne i dość stare sprawy i ciężko jest wyegzekwować te należności 
 
Radny Jerzy Paradowski odniósł się do kwestii wydatków i zauważył iż realizowane były one 
nawet lepiej niż planowano z czego należy się cieszyć i mieć nadzieje, że w przyszłości 
również tak będzie. Dodatkowo wiele inwestycji w Gminie jest wykonywanych z 
wykorzystaniem funduszy unijnych , wiemy również że i w tym roku będą takiej inwestycje i 
to dość spore więc należy się cieszyć że jesteśmy w stanie tyle zrobić dla naszego 
społeczeństwa.  
 
Przewodniczący Rady dodał również iż ostatnie lata faktycznie są dość pomyślne i należy się 
zgodzić z radnym Paradowskim. Jeśli zaś chodzi o zadłużenie gminy to owszem jest ciężko 
ale nie jesteśmy jeszcze w najgorszej sytuacji. Inwestycje które w tym roku są planowane na 
pewno zwiększa deficyt ale taka jest kolej rzeczy i chcąc coś zrobić musimy się z tym liczyć.  
 
Wobec tego, że nie było innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady odczytał treść 
uchwały i zaproponował głosowanie nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia 
sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2009 rok. 
 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 
 W głosowaniu jednogłośnie (za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
UCHWAŁĘ  Nr XLII/293/10 z dnia 27 kwietnia  2010 roku w sprawie przyjęcia 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Ryjewo za rok 2009. Uchwała stanowi załącznik 
Nr 8 do protokołu. 
 
Ad. 7 
c) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo. 

 
Przewodniczący Rady odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 22 marca 2010 roku w 
sprawie wystąpienia przez Komisję Rewizyjną do Rady Gminy Ryjewo w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo. Wniosek ten stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.  
Zgodnie z § 1 wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Ryjewo po pozytywnym 
zaopiniowaniu budżetu Gminy Ryjewo za rok 2009, Komisja wnioskuje do Rady Gminy 
Ryjewo, mając na uwadze wykonanie budżetu Gminy Ryjewo za 2009 rok, o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo z tego tytułu.  
 
Przewodniczący Rady odczytał Uchwałę Nr 072/ g262/A/II/10 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku pozytywnie opiniującą  wniosek Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Ryjewo, która stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.  
Przewodniczący Rady zaproponował głosowanie w sprawie absolutorium.  
 
W głosowaniu udział wzięło 13  radnych. 
W głosowaniu bezwzględna większością głosów ( za-13, przeciw -0, wstrzymało się - 0) Rada 
Gminy Ryjewo podjęła Uchwałę Nr XLII/294/10 z dnia 27 kwietnia 2010 r. w sprawie 
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do 
protokołu.  
 



Wójt Gminy podziękował radnym za udzielone absolutorium jak również podziękował 
wszystkim pracownikom Urzędu Gminy za wkład i zaangażowanie w pracę. Dodał, iż  cały 
rok przyjmuje uwagi odnoszące się do realizacji budżetu jak i do całej działalności ale w 
miarę swoich możliwości stara się swoje obowiązki wykonywać jak najlepiej dla 
społeczeństwa.  
Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Ryjewo. 
 
Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński – Z-ca Wójt Gminy Ryjewo. 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 
 
 W głosowaniu jednogłośnie (za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
UCHWAŁĘ  Nr XLII/295/10 z dnia 27 kwietnia  2010 roku w sprawie uchwalenia zmiany 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Ryjewo. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 
 
Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmiany treści załącznika Nr 1 (zawiera on 
tekst Statutu) do uchwały Nr XV/113/04 Rady Gminy Ryjewo z dnia 31 marca 2004 r. w 
sprawie przekształcenia i nadania Statutu samorządowej instytucji kultury pod nazwa: 
Gminny Ośrodek Kultury w Ryjewie. 
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski- Wójt Gminy Ryjewo. Przewodniczący Rady 
Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 
 
 W głosowaniu jednogłośnie (za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
UCHWAŁĘ  Nr XLII/296/10 z dnia 27 kwietnia  2010 roku w sprawie dokonania zmiany 
treści załącznika Nr 1 (zawiera on tekst Statutu) do uchwały Nr XV/113/04 Rady Gminy 
Ryjewo z dnia 31 marca 2004 r. w sprawie przekształcenia i nadania Statutu samorządowej 
instytucji kultury pod nazwa: Gminny Ośrodek Kultury w Ryjewie.  
Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do protokołu. 
 
Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmiany treści załącznika Nr 1 (zawiera 
on tekst Statutu) do uchwały Nr XV/114/04 Rady Gminy Ryjewo z dnia 31 marca 2004 
r. w sprawie przekształcenia i nadania Statutu samorządowej instytucji kultury pod 
nazwa: Gminna Biblioteka Publiczna w Ryjewie. 
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski- Wójt Gminy Ryjewo. Przewodniczący Rady 
Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 
 
 W głosowaniu jednogłośnie (za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
UCHWAŁĘ  Nr XLII/297/10 z dnia 27 kwietnia  2010 roku w sprawie dokonania zmiany 



treści załącznika Nr 1 (zawiera on tekst Statutu) do uchwały Nr XV/114/04 Rady Gminy 
Ryjewo z dnia 31 marca 2004 r. w sprawie przekształcenia i nadania Statutu samorządowej 
instytucji kultury pod nazwa: Gminna Biblioteka Publiczna w Ryjewie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do protokołu. 
 
Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania w Domu 
Pomocy Społecznej w Ryjewie w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, 
zarządzonych przez Marszałka Sejmu na dzień 20 czerwca 2010r. 
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski- Wójt Gminy Ryjewo. Przewodniczący Rady 
Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 
 
 W głosowaniu jednogłośnie (za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
UCHWAŁĘ  Nr XLII/298/10 z dnia 27 kwietnia  2010 roku w sprawie utworzenia odrębnego 
obwodu głosowania w Domu Pomocy Społecznej w Ryjewie w wyborach Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych przez Marszałka Sejmu na dzień 20 czerwca 2010r. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do protokołu. 
 
Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie ( w drodze 
kolejnych umów dzierżawy) nieruchomości niezabudowanych stanowiących mienie 
komunalne na okres 3 lat. 
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski- Wójt Gminy Ryjewo. Przewodniczący Rady 
Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 
 
 W głosowaniu jednogłośnie (za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
UCHWAŁĘ  Nr XLII/299/10 z dnia 27 kwietnia  2010 roku w sprawie wyrażenia zgody na 
wydzierżawienie ( w drodze kolejnych umów dzierżawy) nieruchomości niezabudowanych 
stanowiących mienie komunalne na okres 3 lat. Uchwała stanowi załącznik Nr 16 do 
protokołu. 
 
Ad.13 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/262/09 Rady Gminy 
Ryjewo z dnia 29 grudnia 2009 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2010. 
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski- Wójt Gminy Ryjewo. Przewodniczący Rady 
Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 
 
 W głosowaniu jednogłośnie (za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
UCHWAŁĘ  Nr XLII/300/10 z dnia 27 kwietnia  2010 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XXXIX/262/09 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 grudnia 2009 roku w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy na rok 2010. Uchwała stanowi załącznik Nr 17 do protokołu. 



Ad. 14 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do 
zasobu mienia komunalnego w drodze przetargu ustnego organizowanego przez 
spółkę Skarbu Państwa prawa użytkowania wieczystego nieruchomości działki nr 
330/2 o powierzchni 1,6587 ha położonej w miejscowości Mątowskie Pastwiska, 
gmina Ryjewo. 
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski- Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy 
wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 
W głosowaniu jednogłośnie (za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
UCHWAŁĘ  Nr XLII/301/10 z dnia 27 kwietnia  2010 roku w sprawie wyrażenia zgody na 
odpłatne nabycie do zasobu mienia komunalnego w drodze przetargu ustnego 
organizowanego przez spółkę Skarbu Państwa prawa użytkowania wieczystego 
nieruchomości działki nr 330/2 o powierzchni 1,6587 ha położonej w miejscowości 
Mątowskie Pastwiska, gmina Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik Nr 18 do protokołu. 
 
Ad.15. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 19 do protokołu.  
 
Ad.16. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radny Jerzy Paradowski: 
-  czy wiadomo już kiedy odbędą się remonty dróg powiatowych, gdyż na drodze na Wiszary 
są duże dziury? 
- czy Gmina nasza ma jakieś uzgodnienia dotyczące remontowanej drogi w Trzcianie gdyż 
nie wiemy jako mieszkańcy jakie będą utrudnienia z tym związane i kto tak naprawdę to 
nadzoru bo są hałdy ziemi. Trudny jest dojazd a ani Sołtys ani Rada Sołecka nic nie wiedza. 
Radna Barbara Wolak: 
- zapytała czy wybrano już ofertę na budowę szkoły 0-3? 
- chciałby korzystając z okazji obecności Sołtysów, poprosić by Pan Wójt poinformował ich o 
decyzjach podjętych na posiedzeniach komisji dotyczące kontroli umów na nieczystości stałe.  
Radna Bernadeta Łukaszewska zapytała czy na pewno jakość materiałów w kosztorysie 
inwestorskim pokrywa się z tymi które umieścili w swoich ofertach wykonawcy, skoro cena 
jest niższa to może materiał będzie gorszej jakości? 
Radna Małgorzata Misiak zapytała czy wiadomo kiedy rozpocznie się budowa chodnika przy 
ul. Cichej? 
 
Ad.17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radny Aleksander Grochowski odpowiedział radnemu Jerzemu Paradowskiemu, że jeśli chce 
się mieć coś zrobione to trzeba być wyrozumiałym i zrozumieć, że wystąpią jakieś 
niedogodności.  
Wójt Gminy odpowiedział: 
Radnemu Jerzemu Paradowskiemu: 
 – remont dróg powiatowych dopiero się odbędzie, konkretnego terminu jeszcze nie ma;  
-uzgodnienia były takie, że SKR będzie składował zdjęty asfalt a ziemia miała być wywożona 
na bieżąco przez firmę, która remont wykonuje, kilku mieszkańców zwróciło się do 



wykonawcy o trochę ziemi i teraz jest problem. Poza tym jest to droga publiczna i zamknąć 
jej nie można a to że utrudnienia są to jest normalne przy takim remoncie. 
Przewodniczący Rady dodał iż to jest normalne przy takich remontach, że taka sytuacja 
występuje ale należy się uzbroić w cierpliwość bo z planów, które Przewodniczący widział 
będzie to droga naprawdę solidna i inne miejscowości będą mogły jej tylko pozazdrościć. 
Oprócz tego będzie na kilku odcinkach tej drogi również chodnik więc naprawdę trochę 
trzeba wycierpieć. 
Zastępca Wójta dodał iż chodnik będzie wykonany na kilku odcinkach drogi jak również 
wykonane będą zjazdy autobusowe.   
Radnej Barbarze Wolak: odpowiedział Z-ca Wójta – że wybrana została najtańsza oferta, 
firmy o której już wspominał na posiedzeniach komisji. Jest to firma która przy wycenie 
boiska tartanowego wpisała kwotę zero złotych. Byli przedstawiciele tej firmy, którzy 
obejrzeli teren i napisali oświadczenie iż wykonają prace łącznie z boiskiem tartanowym 
zgodnie z przedłożoną ofertą. 
Radnej Bernadecie Łukaszewskie- iż oferty były sprawdzane właśnie pod tym kontem by 
materiały w nich zawarte były zgodne z tymi które są w kosztorysie inwestorskim i są one 
identyczne, dlatego ważnym zadaniem będzie nadzór nad ta inwestycja, który będzie 
przeprowadzać firma Pani Bułkowskiej. Jest to była pracownica Nadzoru budowlanego w 
Starostwie w Kwidzynie w tym momencie prowadzi nadzór nad świetlica w Rudnikach i 
jesteśmy  z niej bardzo zadowoleni.  
Radnej Małgorzacie Misiak – wysłane zostały oferty do 5 firm, nie otrzymaliśmy jeszcze 
odpowiedzi ale  najprawdopodobniej prace rozpoczną się już w m-cu maju. 
Wójt Gminy poinformował Sołtysów iż w związku z coraz większa ilością wyrzucanych 
śmieci na terenie Gminy, w m-cu maju planowana jest przy pomocy Policji i pracownika 
Urzędu Gminy kontrola wśród mieszkańców Gminy, czy są podpisane przez mieszkańców 
umowy na wywóz nieczystości stałych. Jest również planowane rozpropagowanie stojaków 
na worki do plastików oraz szkła, z których śmieci odbierane by były za darmo. 
  
Ad.18. Wolne wnioski i informacje. 
 
Radny Marek Górecki poinformował iż przy wjeździe do Klecewka jest przewrócony znak z 
nazwą miejscowości. 
 
Ad.19. Zakończenie obrad. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XLII sesji Rady 
Gminy Ryjewo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
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